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JIHLAVA - Odborný příspěvek doc. RNDr. Jiřího Vaníčka, CSc., z Vysoké školy 
polytechnické Jihlava byl na konferenci učitelů cestovního ruchu v USA vyhodnocen 
programovým a edičním výborem jako nejlepší. 
Výroční konference ISTTE (Mezinárodní organizace vysokoškolských učitelů cestovního 
ruchu) se uskutečnila ve dnech 18. až 22. října v Los Angeles (Long Beach, Kalifornia). 
Zúčastnilo se jí asi 200 vysokoškolských učitelů oboru cestovní ruch z celého světa, z toho 
pouze pět z Evropy. Nejvíce zahraničních účastníků bylo z Austrálie. 
Hlavní téma konference bylo „Rozšiřování forem cestovního ruchu a hotelnictví“. „Značná 
část konference byla věnována cestovnímu ruchu tzv. Cruise Industry, tedy trávení dovolené 
na zaoceánských luxusních lodích ve spojení s návštěvou ostrovů a přístavů,“ informovala 
Hana Pospíchalová, vedoucí kanceláře rektora VŠPJ. 
Podle mezinárodní organizace CLIA (Asociace provozující tyto rekreační lodě) byly v 
loňském roce tržby těchto společností 40 miliard US dolarů a jen v USA tak získalo práci 360 
000 pracovníků. Očekává se, že v roce 2010 touto formou stráví dovolenou v USA přes 14 
milionů lidí. Během letoška má být spuštěno na vodu dvanáct nových lodí, což představuje 
investice za 6,5 miliardy dolarů. Výchova na univerzitách se musí přizpůsobit tomuto trendu. 
Náklady na zahraniční cestu jihlavského pedagoga byly hrazeny z prostředků projektu 
„Komplexní inovace oboru cestovní ruch na VŠPJ“, který je financován z evropského 
operačního programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost. 
Znění úspěšného příspěvku J. Vaníčka i závěry z konference budou publikovány v odborném 
tisku a na prosincové konferenci české Asociace vzdělávání v cestovním ruchu, kterou 
založila jihlavská vysoká škola. 
Ta je v ČR největším poskytovatelem bakalářského vysokoškolského vzdělání v oboru 
cestovní ruch. V současnosti zde studuje zhruba 1200 studentů ve všech ročnících i formách 
studia.  

 


